
Jedenasta sesja Rady Miejskiej 
13 września 2007 roku w Trzcińsku-Zdroju 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XI/ 2007 
 

Z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 
13 września 2007 roku 

 
 

Miejsce obrad –sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 
 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 1305

 
Czas zakończenia obrad - godz. 1452

 
Rada w składzie - 15 Radnych 
 
W obradach uczestniczyło – 15 Radnych 
 
Co stanowi – 100% 
 

 /lista obecności stanowi załącznik Nr 1_ do niniejszego protokołu/ 
 
 
W obradach uczestniczyli: sołtysi, przedstawiciele zakładów pracy i instytucji z terenu gminy 
Trzcińsko – Zdrój, burmistrzowie gminy, skarbnik gminy,  
  

/lista obecności stanowi załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu/. 
 

 
Obrady XI sesji otworzył i przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Józef Szott, który 
przywitał wszystkich zebranych: radnych, burmistrzów, sołtysów i wszystkich gości obecnych na 
sesji. 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził quorum według listy obecności 15 radnych obecnych na 15 
osobowy skład rady.  
 
 
Do punktu I. 1 Przyjęcie porządku dziennego obrad.
 
Przewodniczący obrad - Przystępujemy do przyjęcia porządku obrad, który został dostarczony 
radnym wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji.  
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- zgłosił wniosek formalny o przesunięcie w wyborów 
Wiceprzewodniczącego na kolejną sesję by zapytać Radcę Prawnego by było to zgodnie z prawem 
 



Przewodniczący obrad- kto jest za wnioskiem formalnym radnego pana Mieczysława 
Krzemińskiego? 
 
- za- 7- osób 
- przeciw- 8- osób 
 
Przewodniczący obrad – stwierdzam, że wniosek formalny nie został przyjęty. Kto jest za 
przyjęciem porządku w porządku obrad 
 
- za- 12 – osób 
- przeciw- 1- osoba 
- wstrzymała się – 1- osoba 
- nie głosowała -1 osoba 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że porządek został przyjęty większością głosów. 
 
I.   Sprawy regulaminowe: 

1.  Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
2.  Przyjęcie porządku dziennego obrad, 
3.  Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

 
II. Przedstawienie koncepcji skanalizowania i rozbudowy sieci wodociągowej  Gminy Trzcińsko-
Zdrój. 
 
III. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
IV. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1.  w sprawie  utworzenia odrębnego obwodu głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej ( druk XI/99 /07) 
2. w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju (druk XI/100/07) 
 
V. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
VI. Wolne wnioski i informacje. 
VII. Zakończenie sesji. 
 
 
 
Do punktu I. 3 Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
Przewodniczący obrad- protokół został radnym dostarczony i proponuję przyjąć protokół z 
poprzedniej sesji bez odczytywania. 
 
- za- 14- głosów 
- nie głosowała – 1- osoba 
 
Przewodniczący obrad- stwierdzam, że protokół z X sesji Rady Miejskiej został przyjęty 
większością głosów. 
 
Burmistrz Gminy Zbigniew Kitlas-  pragnę złożyć serdeczne podziękowania dla wszystkich 
zwłaszcza sołtysom za to, że uczestniczyli w Dożynkach Gminnych za to, ze wioski wykonały 
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piękne wieńce. Wszystkie były wykonane pięknie. Szczególnie chciałem podziękować Radzie 
Sołeckiej w Rosnowie i OSP w Rosnowie oraz Kołu Gospodyń Wiejskich w Rosnowie które 
przygotowywały Dożynki. Pozdiękwoania złożył na ręce pani Alicji Kałużniak Sołtys z Rosnowa 
oraz dla radnego pana Mieczysława Krzemińskiego. Chcielibyśmy spotkać się z sołtysami by 
rozważyć gdzie będą organizowane Dożynki w przyszłym roku. 
 
 
Do punktu II. Przedstawienie koncepcji skanalizowania i rozbudowy sieci 
wodociągowej  Gminy Trzcińsko-Zdrój. 
 
 
Przewodniczący obrad- materiały które pan będzie omawiał są dostępne w Biurze Rady i na 
wniosek radnych będą wydawane. Dobrze było by zebrać te opinie sołtysów by mogli wnieść uwagi. 
 
Projekt przedstawił pan Zbigniewa Szmita- przedstawię problem skanalizowania i 
zwodociągowania Gminy, będą omówione w sposób encyklopedyczny, program ten powstał na 
potrzeby złożenia wniosków do UE w ramach programów pierwszym z nich jest to program 
oczyszczania ścieków komunalnych to jest PROW. W krajowym programie oczyszczania ścieków 
komunalnych Gmina Trzcińsko -Zdrój zrobiła aglomeracje Trzcińsko-Zdrój i wchodzi tu zasięg sieci 
Góralice, Stołeczna, Piaseczno, Klasztorne a później by rozwiązać to należy powiedzieć, ze 
zaplanowaliśmy wykonanie około 15 kilometrów sieci i dotyczy to miejscowości Stołeczna, 
Piaseczno i Góralice. Dla przypomnienia powiem, że jest rozbudowa kanalizacja Sanitarnej w 
Gogolicach i w mieście przy ul. Cmentarnej dla wykonania programu dla Gminy Trzcińsko-Zdrój, 
należy wymienić wszystkie miejscowości na terenie Gminy i jest to w układzie dwóch wariantów z 
czego pierwszy obejmuje układ który obejmuje 7 307 000 zł.  Jest to cyfra ogólna bo program jest 
2007-2015 a więc może ona się zmieniać. W wariancie pierwszym było założenie aglomeracji 
Gogolice z miejscowości Rosnowo Górczyn Rosnówek Drzeszcz o Antoniewice i jest to około 450 
tys. zł. Drugi etap jest włączenie miejscowości Strzeszów Czyste i Babin do aglomeracji Trzcińsko-
Zdrój. Etap III miejscowości Cieplikowo, Dobropole, Chełm Górny, Tchórzno to wybudowanie 
oczyszczalni przydomowych. A dla Chełmu Górnego wykonanie oczyszczalni w Chełmie. Ja chcę 
państwu przestawić wariant drugi którego cena jest 4 900 000 zł jest on tańszy o około 2 miliony 
złotych. Tu tworzymy aglomeracje Gogolice gdzie będzie 3900 metrów bieżących kanalizacji, a 
koszt oczyszczalni około 500 000 zł. Również powstała by aglomeracja Rosnowo i tam też 
oczyszczalnia ścieków. Etap drugi w wariancie drugim to Strzeszowa Czyste i Babin przyłączymy 
do aglomeracji Trzcińsko-Zdrój. Trzeci etap największy to zbudowanie oczyszczalni biologicznych 
w poszczególnych miejscowościach,  rurociągi tłoczne należy ciągle monitować i padł wniosek by 
zrobić tam oczyszczalnie przydomowe które obecnie są dużo tańsze i mają lepsze rozwiązania i tu w 
miejscowości Cieplikowo, Tchórzno, Chełm Dolny itd. Jako układ gdzie w nich będą oczyszczalnie 
przydomowe. A jak będzie budownictwo to szeregowe to kilka obiektów można podłączyć do jednej 
oczyszczalni a ta kwota to 1 425 000 zł. I ostatni który zarówno w I i II wariancie to jest budowa 
oczyszczalni ścieków w miejscowości Chełm Górny. Pragnę powiedzieć, że dzisiaj jest bardzo duży 
postęp techniczny i mogą się zmienić technologie.  Środki jakie zabezpiecza Unia Europejska są 
duże i są one czasowo długie dokument ten stwarza możliwości by w Gminie mogła stworzyć 
działania  i jest to około 25% środków własnych i 75% Unia. Gmina jak będzie skanalizowana to 
życie jest łatwiejsze ale będzie szansa rozwoju turystyki. Program obejmuje całą Gminę czyli 
wszystkie miejscowości, jest to około 7 milionów.  
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński-  czy 7.500 000 zł jest w drugim wariancie i czy w pierwszym 
też będzie kompleks wszystkie miejscowości Gminy i zakłada się skanalizowanie 100% Gminy.  
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Przewodniczący obrad- obie koncepcje będą do wglądu w Biurze Rady. 
 
Projekt przedstawił pan Zbigniewa Szmita- na terenie Gminy działają 3 przedsiębiorstwa które 
dostarczają wodę Wodociągi Zachodniopomorskie Dobropole Góralice Strzeszów Rosnowo 
Klasztorne Chełm Górny,  Pan Bednarczuk zarządza ujęciami Trzcińsko, Czarnołęka Wesoła, 
Gogolice Rosnówek i Chełm. Spółdzielnia mieszkaniowa Piaseczno, Stołeczna i Babin. Nie 
posiadają wodociągów Tchórzno, Czyste Smuga i Gmina tu rozpoczęła już działania bo ma 
opracowania dla skanalizowania Tchórzna i Wesołej opisałem sprawę na bazie istniejącej sieci 
wodociągowej.  Opisałem co należy zrobić w tych sieciach. W tej pierwszej części to około 250tys. 
zł są to remonty hydroforni wierzy ciśnień w Trzcińsku-Zdrój, To jest kwota około 2 miliony 
złotych.  Spółdzielnia cegiełka około 500 000 zł na wykonanie remontów na hydroforach. 
Wybudowanie ujęć wodnych w miejscowościach Tchórzno, Smuga i podłączenie miejscowości 
Czyste i Drzeszcz do istniejących sieci wodociągowych. Nowa inwestycja są około na 2 500 000 zł i 
wówczas będzie można powiedzieć, że Gmina będzie zwodociągowania w całości ale rozpatrując 
rozwój aglomeracji wiejskich unia chętnie daje pieniądze. Chcę zwrócić uwagę bo są w tej chwili 
bardzo dobre przedsiębiorstwa i w roku ubiegłym jako inżynier kontraktu nadzorowałem w Policach 
remont na czynnym zakładzie koszt tego to 12 000 000 zł. Z czego gmina dała około 3 000 000 zł. 
Należy brać firmy sprawdzone i rzetelne tam są one monitorowane, każda studnia ma komputer i 
sprawdza stan wody. Ja chętnie państwu podpowiem, w jakim kierunku należy iść i jak to zrobić.   
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- istotna rzeczą, o której się nie mówi jest sprawa kosztów 
eksploatacji tych oczyszczalni i kto je będzie ponosił w przypadku oczyszczalni przydomowych, nie 
wiem, czy będzie to na terenie obejścia i rozumiem, że będą te gospodarstwa te ścieki przetwarzane, 
czy koszty będzie ponosiła Gmina. Jak słuchałem tych kwot 7 milionów czy 8 milionów to 
zastanawiam się nad realnością tych kwot jak to się mieści w programie rozwoju. Nie ma realizacji 
technicznej projektu i czy te koszty zejdą w dół czy tu nie będzie zbyt dużych rozbieżności. Bo może 
być to 25% od 7 lub od 8 milionów. 
 
Pan Zbigniewa Szmita- pana uwagi są słuszne a opracowanie musi mieć pewien błąd, mam wiele 
projektów oczyszczalni przydomowych i są to różne kwoty bo w zależności od modelu oczyszczalni 
na przykład jedna jest taka, że odwozi osad na oczyszczalnię główną. Są to sugestie a to co pan 
mówi, to jest rozwinięcie techniczne dzisiaj mówimy o kosztach w latach 2007-2013 i to jest 
obarczone bardzo dużym błędem i ona może być obarczona bardzo dużym błędem bo jest to koszt 
materiałów budowlanych i kosztów robocizny. W świecie budowlanym nie ma fachowców. 
Wszystko znajduje się za duże pieniądze. Koszty na dzisiaj są z błędem 5%. Posiłkowałem się 
równymi zestawieniami i cennikami sieci. Stan wiedzy różni się miesięcznie. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras-  czy koszty eksploatacji ponosi Gmina czy użytkownik. 
 
Pan Zbigniewa Szmita- oczywiście ponosi to Gmina, i to Gmina ustali ile będzie kosztów za ścieki 
od mieszkańców.  
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- czy przepisy dopuszczają instalowanie zbiorników 
Inhoffa. 
 
Pan Zbigniewa Szmita-  można je budować ale on nie spełnia wszystkich wymogów. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras-  w przypadku osadnika koszty eksploatacji ponosi 
właściciel. 
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Przewodniczący obrad- 25 września jest komisja na której będziemy szczegółowo omawiać ten 
projekt i było by dobrze, żeby pan Był. 
 
Pan Zbigniewa Szmita-  24 września mogę być na komisji. 
 
Przewodniczący obrad- wobec czego zapraszamy na 24 września na komisję infrastruktury o 
godzinie 13. 
 
Sołtys wsi Górczyn pan  Roman Sieńczak-  jaki jest termin rozpoczęcia inwestycji. 
 
Przewodniczący obrad-  na przyszłej komisji wrócimy do tego tematu. 
 
Radny pan Marian Michniacki- w Góralicach są rury azbestowe, czy one będą usuwane. 
 
Pan Zbigniewa Szmita- to powinno być ujęte w Gminnym programie usuwania azbestu. Który musi 
być zakończony do 2007-2018. Dotyczy to wszystkich dachów ścian i rurociągów, on musi być 
zrobiony. 
 
Radny pan Marian Michniacki  -  jak w Góralicach będzie robiona kanalizacja to należy zrobić to 
w jednym wykopie 
 
Pan Zbigniewa Szmita-  musi być azbest usunięty. 
 
Zastępca Burmistrza pan  Edmund Zioła- czy w jednym wykopie można zakładać wodociągi i 
kanalizację. 
 
Pan Zbigniewa Szmita-  można ale musi być odległość około 1 metra. Ta część techniczna jest 
dobra ale należy to później uszczegółowić kiedy chcemy robić to zadanie i czy koszt jest 
zrealizowany. A dzisiaj powiem wszystkim, że ta sprawa nigdy nie będzie dobra. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
 
O godzinie 1405- przewodniczący obrad ogłosił przerwę 

O godzinie 1414- obrady zostały wznowione. 

 
 
Do punktu III. Interpelacje i zapytania radnych.
 
Przewodniczący obrad-  Do Bura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania.  Miałem pytanie o 
drogi w okolicy Babina i wstępnie powiem, że one są w Zarządzie Starostwa. 
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Do punktu IV 1.  Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie  utworzenia odrębnego 
obwodu głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej ( druk XI/99 /07) 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor  Sylwia Tyrpa- w związku ze skróceniem kadencji mamy 
przyśpieszone wybory do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej w związku z tym, że na naszym 
terenie mamy Ośrodek Pomocy Społecznej należy utworzyć tam obwód zamknięty do głosowania 
ponieważ przebywa tam ponad 50 osób obecnie jest to 83. w związku  z powyższym jest zwołana 
obecna sesja. Wszystkie sesje muszą być do 13 września. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr XI/99/07 stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu IV 2. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju (druk XI/100/07)
 
Przewodniczący Rady pan Józef Szott -przystępujemy do powołania komisji skrutacyjnej. 
Mówca zaproponował radną panią Alicję Kałużniak. 
 
Radna pani Alicja Kałużniak wyraziła zgodę. 
 
Radna pani Wiesława Płotkowska- zaproponowała radną panią Teresę Nogę. 
 
Radna Teresa Noga wyraziła zgodę i zaproponowała panią Wiesławę Płotkowską. 
 
Radna Wiesława Płotkowska wyraziła zgodę. 
 
Przewodniczący obrad-  zapytał się kto jest za tym by skład komisji był taki jak został 
zgłoszony. 
 
-za -15- osób 
 
Przewodniczący obrad-  stwierdzam, że komisja została wybrana jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady pan Józef Szott – poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się. I 
wybór przewodniczącego. 
 
Radna pani Wiesława Płotkowska powiedziała, że ona został wybrana na przewodniczącą 
Komisji Skrutacyjnej. 
 
Przewodniczący obrad-  pragnę powiedzieć, że zgodnie z ustawą głosowanie jest tajne i 
kandydat musi uzyskać 8 głosów. Proszę o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego. 
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Radny pan  Marian Michniacki- zgłosił radnego pana Ryszarda Mykę. 
 
Radny pan Ryszard Myka - wyraził zgodę. 
 
Radny pan Antoni Śliwiński – zgłosił radnego pana Marcina Czesyka. 
 
Radny pan  Marcin Czesyk-  wyraził zgodę. 
 
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad - poprosił komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania. 
 
 
O godz. 14 20 Przewodniczący Rady pan Józef Szott ogłosił przerwę. 
 
O godzinie 14 25 Przewodniczący obrad wznowił obrady sesji. 
 
 

Podczas przerwy Komisja Skrutacyjna rozdała karty do głosowania o treści: 
    
                              “Karta do Głosowania 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju, nazwisko, 
rubryki z odpowiedziami: “za”, “przeciw”, “wstrzymuję się” Trzcińsko-Zdrój, 2007-09-13“ które 
radni po wypełnieniu wrzucili do urny zgodnie z listą obecności. 
 
 
Radny pan  Zbigniew Wiśniewski-  dlaczego karty do głosowania są numerowane. 
 
Przewodniczący obrad- jest to zgodne ze Statutem Gminy. 
 
 
O godz. 14 27 przewodniczący obrad ogłosił przerwę w celu przeliczenia głosów. 
 
O godzinie 14 38 wznowiono obrady 
 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej pani Wiesława Płotkowska odczytała Protokół Komisji 
Skrutacyjnej w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju, z 
którego wynikło, że Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej wybrany został pan  Marcin Czesyk 
– 8 głosami “za”, 
 
Przewodniczący obrad - odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju i poddała pod głosowanie: 
 
- za – 8 głosów 
- przeciw- 3- głosy 
- wstrzymały się – 2- osoby 
- nie głosowały – 2- osoby 
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Przewodniczący obrad-  stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr XI/100/07 stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący obrad– poprosił o zajęcie miejsca przy stole prezydialnym przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Marcina Czesyka, gratulując wyboru, 
 
 
 
 
Do punktu V. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
 
Przewodniczący obrad- Nie było takich interpelacji. 
 
 
 
Do punktu VI. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał pismo pani Maryli Bieniek czyli podziękowanie za wybór na 
ławnika co stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. Mówca poinformował również, że 
wpłynęła informacja o szkoleniu na temat budżetu i dlatego że termin nas nagli proszę o 
zadeklarowanie się termin szkolenia 28 i 29 września. Budżet będzie konstruowany zadaniowo i 
jedzie tam pan Skarbnik i pan Burmistrz.  
 
Sołtys sołectwa Chełmu Górnego pani  Beata Strzelecka – na jakim etapie jest podłączenie wody 
do pani Frątczak. 
 
Przewodniczący obrad- jak są takie wnioski to proszę zgłaszać wcześniej to będziemy mogli 
powiadomić pracowników i będą oni przygotowani. 
 
Radny pan  Franciszek Kwiatkowski- dlaczego tam nie ma wody. 
 
Sołtys sołectwa Chełmu Górnego pani  Beata Strzelecka-  nie ma tam wody jest studnia spalił się 
silnik, była to studnia po Nadleśnictwie codziennie przewożą wodę beczkami i należy im pomóc. By 
podłączyć do wodociągów. 
 
Inspektor pan  Piotr Bugajski- Burmistrz zawarł umowę z firmą w celu sporządzenia map i na tej 
podstawie sporządzimy pozwolenie na budowę. 
 
Przewodniczący obrad- jakie to koszty. 
 
Radny pan  Marek Rutka- jaki czas wykonania tego podłączenia. 
 
Inspektor pan  Piotr Bugajski- musiałbym spojrzeć w dokumenty, może po sesji pani Sołtys zejdzie 
do biura i odpowiem. 
 
Radny pan  Marian Michniacki- w Góralicach mieliśmy pożar paliło się u pana Palucha i mamy 
trzeci pożar a mamy problemy bo nie ma ciśnienia w hydrantach. Zarządza tym pan Kurzaj. Proszę 
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by z tym panem porozmawiać by w hydrantach była woda z dobrym ciśnieniem bo 50 metrów od 
hydrantu był pożar. A musieliśmy wozić z basenu wodę.  
 
Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas-  pójdzie do nich pismo. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
 
 
Do punktu VII. Zakończenie sesji. 
 
O godzinie 14 52 – przewodniczący obrad zamknął XI sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim za 
przybycie. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Sylwia Tyrpa 
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